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B I G  B R O T T S F Ö R E B Y G G A R N A  I  G Ä V L E  

   
803 25 Gävle. Besöksadress: Nynäs Herrgård, Gavlegränd 2  

Tfn 026-17 80 00 (vx), 026-17 99 34, 35, 36 eller 17 97 20 (dir) Fax 026-17 99 40  

www.gavle/big.se 

Protokoll fört vid ledningsgruppsmöte BIG 2022-10-21 

 

Närvarande:  
Anna-Karin Wågberg Sperring Styrning och stöd Gävle 

Pernilla Dalborg  Social hållbarhet 

Patrik Falk    Styrning och stöd Gävle 

Nanny Hörnqvist  BIG 

Måns Jennehag   Polisen 

Camilla Nässbjer  Välfärd Gävle  

Sofia Norhstedt  Livsmiljö Gävle 

Marie Olsson   Utbildning Gävle 

 

Delges närvarande, Jans Gagge, Malin Köhler, Charlotte Oster samt 

kommunstyrelsen. 

 

§ 1 Mötets öppnande  

Mötesordförande Anna-Karin Wågberg Sperring hälsade välkommen och 

öppnade mötet. 

 

§ 2 Dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3 Föregående protokoll  

Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

 

§ 4 Lokal BIG 

Ingen lokal är klar i dagsläget. Sofia tar på sig att hålla kontakten med 

Gavlefastigheter. 

 

§ 5 Arbetsgruppens aktuella insatser 

Se bifogad fil 
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§ 6 Aktuellt från respektive huvudman 

Representanten för respektive huvudman beskrev vad som är aktuellt 

inom dess verksamhetsområde. 

 

Social hållbarhet:  

Enheten kommer att skapa en vandringsutställning i samband med En 

vecka fri från våld 21-27/11. Utställningen kommer att utgå från 

konceptet 100 gävleborgare. Där man nu i stället ska fokusera på personer 

som på olika sätt arbetar våldsförebyggande i Gävle kommun. 

Handlare i Gävle centrum och i Valbo köpcentrum kommer även flagga 

med vimplar och ha Flyers och med budskapet ”En vecka fri från våld”  

 

Tittar tillsammans med andra aktörer i kommunen på möjligheten att 

skapa en kampanj mot narkotika. 

 

LUPP enkäten är just nu ute på skolorna för att fyllas i. 

 

Rörelsesatsningen för att få alla barn i rörelse och fritidsaktivitet 

(samarbete mellan socialhållbarhet, RF-SISU, Rädda Barnen) har bland 

annat pekat på ett behov av en sammanställning för alla aktiviteter som 

finns i kommunen. 

 

Driver projekt kring ung demokratin som har tagit fram ett antal olika 

förslag på insatser som skulle kunna göras för att öka ungas kunskap om 

demokrati, mänskliga rättigheter etc. 

 

Könsstympningsprojektet avslutas. 

 

 

Välfärd Gävle:  

Beskriver en stor oro för barn som rekryteras in i kriminella sammanhang.  

 

Gävle kommun kommer att representera Sverige i ett östersjösamarbete 

kring kommunalt Alkohol och drogförebyggande arbete. 

 

Shanazi hjältar rekryterar just nu nya hjältar, som ska starta upp sin 

utbildning efter nyår. Några av de redan utbildade hjältarna kommer att 

utbilda ”mini hjältar” i Sätra under höstlovet. 
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Man kommer under hösten starta upp en föräldragrupp med sju mammor 

som har barn där det finns oro för att deras barn ska hamna i kriminalitet 

 

Polisen:  

Polisen och säkerhetsavdelning mfl har träffat representanter från Gävles 

näringsliv för att ta del av, samt föra dialog om näringsidkares behov av 

kommunens och polisens närvaro samt ge en beskrivning av vad som görs 

idag.  

 

Insatser görs i samverkan med socialtjänsten riktat mot ungdomar och 

unga vuxna i flera stadsdelar. Man arbetar även för att minska risken för 

att barn rekryteras in i kriminell verksamhet. Måns som kommunpolis är 

med och stöttar  

 

Polis och olika tjänstemän från socialtjänsten kommer att träffa alla 

skolledare på högstadie och gymnasium i en workshop för att prata om 

roller och förväntningar på varandra. 

 

Jobbar med kampanj i samarbete med kommunen och Gävles BRÅ, för 

att starta upp nya grannsamverkansgrupper. Samt att sprida information 

för hur man kan skydda sig mot bedrägerier 

 

Utbildning Gävle:  

Gymnasierektorerna flaggar för att man behöver stöd och hjälp, särskilt 

kring narkotikafrågan. Elevunderlaget har förändrats. Vilket ställer andra 

krav på lärare och annan personal.  

 

Grundskolans elevhälsa har utvecklat sitt hälsofrämjande och 

förebyggande arbete mycket under de senaste åren. Gävlemodellen har 

varit till stor hjälp för att skapa struktur och möjliggöra för detta. 

 

Utbildning Gävle har fått pengar från EFS rådet för att arbeta med ett 

treårigt projekt kring skolavbrott. Två högstadieskolor kommer att delta i 

projektet.  

 

Livsmiljö Gävle:  

Det kommer att bli mycket aktiviteter under höst och jullov. Arbetar just 

nu med att skapa ett utvecklings/visionsprogram för fritidsgårdarna med 

stöd av public partner. 

Alla avtal med fritidsgårdarna har sagts upp. Några stora förändringar 

kommer dock inte att ske utan avtalen ses som rutin över vart tredje år för 
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att ev göra små förändringar vad gäller budget etc. Nya avtalen kommer 

att gälla från mars 2023. 

Livsmiljö arbetar tillsammans med fritidsgården Legenden och FUB för 

att få till en tillgänglighetsanpassad fritidsgård. 

Man tittar även på möjligheten att fritidsgårdarna ska kunna vara öppna 

under sommarlovet. 

 

Säkerhetsavdelningen: 

En trygghetsvandring kommer ske i Bomhus i november. Vandringen har 

fokus på att ur ett brett perspektiv titta på barn och ungas trygghet i 

stadsdelen. 

 

Utbildning kring pågående dödligt våld är fortsatt efterfrågat från skolor, 

men även andra verksamheter i kommunen vill gå utbildningen.  

 

Samarbetar med andra aktörer i kommunen för att få en lägesbild över 

skadegörelsen i kommen. Man har sett en nedgång under en tid, vilket 

eventuellt kan kopplas till förebyggande arbete, olika lovaktiviteter etc. 

Just nu ser man dock en ökning av skadegörelsen igen. 

 

§ 7 Övriga frågor 

Måns berättar om att tre kriminologer just nu skriver en uppsats kring 

sociala insatsgrupper (SIG). Ledningsgruppen kommer att få ta del av 

denna digitalt. Eventuellt kommer studenterna och presenterar uppsatsen 

på ledningsgruppsmötet i Januari. 

 

BIG planerar för ett 30 års jubileum 1992-2022, det kommer dock att 

skjutas på till våren 2023. 

 

§ 8 Mötet avslutas 

Anna-Karin tackade för visat intresse och avslutade mötet. 

Nästa ledningsgruppsmöte är den 9/12 kl.8.15-11.15 

 

 

 

Vid protokollet  Justeras  

 

Nanny Hörnqvist  Anna-Karin Wågberg Sperring 


